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عضو کمیسیون درمان مجلس انتقاد کرد
 ابهام در تعیین تکلیف 

تعرفه های پزشکی

عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
از تاخیر در اعلام تعرفه های پزشکی انتقاد کرد.

به گزارش مهر، نعمت الله منوچهری، عضو 
کمیسیون بهداش��ت و درمان مجلس، درباره 
علت تاخیر در اعلام تعرفه های پزشکی سال ۹۵، 
بیان داشت: براساس قانون باید قبل از پایان هر 
سال تعرفه های پزشکی سال جدید اعلام شود، 
این درحالی اس��ت که یک ماه از س��ال جدید 
گذشته اما تعیین تکلیف تعرفه های پزشکی در 
هال��ه ای از ابهام قرار دارد. وی ادامه داد: به نظر 
می رسد اختلاف نظر بین وزارتخانه های رفاه و 
بهداشت، بر سر رقم افزایش تعرفه ها منجر به 
این دیرکرد شده است. منوچهری با بیان اینکه 
انتظاراتی که پزش��کان برای افزایش تعرفه ها 
دارند بسیار زیاد است، تصریح کرد: با توجه به 
کتاب ارزش��گذاری نسبی خدمات، تعرفه های 
پزشکی افزایش چشمگیری پیدا کرد و حالا اگر 
قرار باشد هر ساله به این تعرفه ها نیز اضافه شود 
به نظر می رس��د مشکلاتی در حوزه سلامت و 
صندوق های بیمه ای ایجاد شود. وی یادآور شد: 
اعضای شورایعالی بیمه باید هرچه سریع تر این 
مهم را تعیین تکلیف کنند زیرا هرچه بیش��تر 
در اعلام افزایش نرخ تعرفه تاخیر صورت گیرد 
ممکن است برخی پزشکان خود اقدام به تعیین 
تعرفه های پزشکی کنند و هر یک رقم و قیمتی 

برای دستمزد خود در نظر گیرند.

 واگذاری نظارت بیمارستانی 
به بخش غیردولتی

»نظارت بر مراکز درمانی و بیمارس��تان ها 
امس��ال ب��ه یک موسس��ه غیردولت��ی واگذار 
می ش��ود«. محمدآقاجانی، معاون درمان وزیر 
بهداشت، درمان و  آموزش پزشکی با بیان این 
مطلب اظهار داش��ت: نظارت بر بیمارستان ها 
و مراک��ز درمانی تاکنون در وزارت بهداش��ت 
انجام ش��ده است اما برای نظارت بر این مراکز 
از نظ��ر نیروی انس��انی و روش های نظارتی با 
محدودیت و مش��کلات زیادی مواجهیم. وی 
به ایرنا گفت: برای جبران این مش��کل، امسال 
اقدام بسیار مهمی انجام می شود و با برنامه ریزی 
و طراحی ای که از س��ال گذش��ته انجام شده 
است، یک موسس��ه غیردولتی برای نظارت بر 
مراکز درمانی و بیمارس��تان ها و اعتباربخشی 
این مراکز تاس��یس می شود. به گفته آقاجانی، 
تلاش وزارت بهداش��ت این است که به کمک 
بخش غیردولتی، نظارت ها گسترش یابد و یک 
سیستم قوی نظارتی برای ارائه خدمات مناسب 
و مطلوب به مردم و پیشگیری از تخلفات برقرار 
شود. معاون وزیر بهداشت درباره روش نظارت بر 
بیمارستان ها عنوان کرد: چارچوب فعالیت این 
موسسه غیردولتی تدوین شده است و جزئیات 
آن در آین��ده اعلام خواهد ش��د اما س��ازوکار 
نظارتی این موسسه، روش ها و محدودیت های 
معم��ول وزارت بهداش��ت را نخواهد داش��ت. 
وی خاطرنش��ان کرد: موسسه جدید نظارت و 
اعتباربخشی بیمارس��تان ها برای جذب نیرو و 
ماموران نظارتی خود نیز از روش های غیردولتی 
استفاده می کند و یک سازمان مستقل از وزارت 

بهداشت به حساب می آید.

 60 درصد آبلیموهای بازار 
تقلبی است

رئیس سازمان غذا و دارو با اشاره به بررسی 
آبلیموهای موجود در بازار در س��ال گذشته، از 
تقلب در 60 درصد این آبلیموها خبر داد.  رسول 
دیناروند، رئیس سازمان غذا و دارو درباره نتیجه 
بررسی آبلیموها که در سال گذشته انجام شد، 
به ایسنا گفت: بررسی آبلیموها انجام شد و نتایج 
آن به دست آمد. طبق این بررسی ها مشخص 
ش��د تنها حدود 40 درصد آبلیموهای موجود 
در بازار مشکلی نداشتند. وی با بیان اینکه در 
عین حال بر اس��اس این بررسی مشخص شد 
60 درصد آبلیموهای موجود مشکل داشتند، 
افزود: البته این مشکل، مشکل ایمنی و سلامت 
نبوده اس��ت. یعنی مانند اش��کالات در برخی 
فرآورده ه��ای غذایی که مصرف آنها خطرناک 
بوده و منجر به بیماری می شوند، نیست بلکه 
عمده آبلیموهایی که رد شدند به علت این بوده 
که آب لیموی طبیعی نبوده و آن را س��اخته 
بودند. وی درباره نحوه برخورد با متقلبان در این 
حوزه، افزود: در این زمینه هم طبق ضوابطی که 
داریم، با متخلفان برخورد می کنیم به طوری که 
ابتدا پروانه آنها تعلیق می شود و به تدریج برخی 
از آنها به تعزیرات معرفی می ش��وند. همچنین 
آنهایی هم که جرم ش��ان سبک تر است، تعهد 

می دهند که چنین تقلباتی را تکرار نکنند.

رئیس جمعیت هلال احمر:
هلال احمر درباره زلزله تهران 

آمادگی ندارد

»بس��یاری از نهادهای کمک رسان در زلزله 
تهران بشدت آسیب پذیرند حتی بعید می دانم 
س��تاد مرکزی هلال احمر نیز آمادگی داش��ته 
باشد«. سیدامیرمحسن ضیایی، رئیس جمعیت 
هلال احمر درب��اره موضوع زلزل��ه در پایتخت 
عنوان کرد: زلزله موضوع روشنی است که از نظر 
مطالعات این اتفاق خواهد افتاد اما زمانش را هیچ 
کس نمی تواند پیش بینی کند. وی به تس��نیم 
گفت: در ش��هر پرجمعیتی زندگی می کنیم و 
توان ما هم محدود اس��ت بنابراین باید هشدار 
ما جدی باش��د و در درجه اول تصمیم گیران و 
تصمیم سازان و بعد خود مردم به عنوان کسانی 
که باید مطالبه کنند لازم است مسائلی را رعایت 
کنند. ضیایی یادآور ش��د: از طرفی بسیاری از 
نهادهایی که می خواهند کمک رسانی به مردم 
کنند خودشان بشدت آس��یب پذیرند، این هم 
یک نکته دیگری است. به هر حال ما می خواهیم 
بیمارس��تان ها و مراکز آتش نش��انی مان س��رپا 
باش��د. آیا در ستاد مرکزی جمعیت هلال احمر 
ای��ن آمادگی وج��ود دارد؟ به نظر م��ن در حد 
قابل قبولی نیست و باید سعی بیشتری کنیم. 
رئیس جمعیت هلال احمر خاطرنشان کرد: البته 
کارگروه زلزله تهران را از مهر سال گذشته فعال 
کردیم. جلس��ه دارند و گفتیم از صاحب نظران 

دانشگاهی هم استفاده کنند.

توسعه مترو در انتظار مصوبه دولت
معاون برنامه ریزی، توس��عه ش��هری و امور 
شورای شهرداری تهران درباره استفاده از فاینانس 
برای تامین واگن های قطار شهری و لزوم مصوبه 
دولت در این باره توضیحاتی ارائه داد. ناصر امانی، 
معاون برنامه ریزی، توسعه شهری و امور شورای 
ش��هرداری تهران در این باره اظهار داش��ت: هم 
وزیر نفت در جلسه علنی شورای اسلامی شهر 
تهران و هم معاون اول رئیس جمهور در افتتاحیه 
خط متروی مهرآباد اعلام آمادگی کردند که به 
شهرداری تهران کمک کنند تا مشکل تحویل 
واگن های قطار ش��هری شهرداری تهران که در 
انتظار مصوبه اس��تفاده از فاینانس اس��ت حل 
شود. امانی یادآور شد: در حال پیگیری هستیم 
تا دولت و شورای پول و اعتبار موضوع استفاده 
از فاینانس را برای تامین واگن های قطار شهری 
به مصوب��ه تبدیل کنند. امانی ب��ه خبرگزاری 
صداوس��یما تصریح کرد: در حال حاضر روزی 
700 متر حفاری تونل صورت می گیرد و بخش 
عم��ده احداث تونل و ریل گذاری خطوط 6 و 7 
مترو در حال انجام اس��ت و اگر فرض را بر این 
بگذاریم که در پایان س��ال ۹۵ خط 6 و اواسط 
سال ۹6، کار زیرساختی مترو در خط 7 تکمیل 
ش��ود، اهمیت بحث تامین واگن ها مش��خص 
خواه��د بود چرا که اگر واگن ها تکمیل نش��ود 
نمی توان حداکثر اس��تفاده از خط��وط را برای 
مدیریت کاهش ترافی��ک و کاهش آلودگی در 
تهران به انجام رساند. معاون برنامه ریزی، توسعه 
ش��هری و امور شورای ش��هرداری تهران افزود: 
اگر واگن های قطار شهری به موقع تامین شود، 
از ظرفیت خط 3 مت��رو به خوبی بهره برداری و 
بع��د از ریل گذاری و تامین تجهیزات خطوط 6 
و7 بهره برداری از این خطوط آغاز می شود. وی 
تاکید کرد: مدیریت شهری انتظار دارد دولت به 
قولی که داده عمل کند و اقدام بزرگ شهرداری 
تهران در ساخت همزمان 2 خطر مترو با تامین 

واگن ها کامل شود.

افزایش دمای هوا تاپایان هفته
مدیرکل پیش بینی و هشدارسریع سازمان 
هواشناس��ی از روند افزایش دمای هوای کشور 
خبر داد. احد وظیف��ه، مدیر کل پیش بینی و 
هشدارسریع سازمان هواشناسی درباره وضعیت 
جوی کش��ور اظهار داش��ت: طی 3 روز آینده 
ارتفاعات مرکزی و شرقی البرز و برخی نقاط در 
کرمان و زاگرس جنوبی گاهی با بارش پراکنده 
بویژه درس��اعات بعدازظهر و اوایل شب همراه 
خواهد بود. مدیرکل پیش بینی و هشدار سریع 
س��ازمان هواشناسی به ایسنا بیان داشت: طی 
یکشنبه )امروز( تا ششم اردیبهشت، با گذر موج  
ضعیفی از جنوب کشور، در ساعات بعدازظهر، 
جنوب کرمان و سیستان وبلوچستان گاهی با 
رشد ابر و رگبار و رعد و برق موقت پیش بینی 
می ش��ود. به گفته وظیفه، از یکشنبه )امروز( 
تا اواخر هفته دمای هوا روند افزایش��ی خواهد 
داش��ت و انتظار می رود بیش��ینه دمای هوای 
تهران در روز چهارشنبه 8 اردیبهشت به حدود 
31 درجه سلس��یوس برسد که در این صورت 
حدود ۵ درجه سلسیوس افزایش خواهد داشت 
و روز دوشنبه افزایش دما در سواحل خزر قابل 

توجه خواهد بود.

سلامت

گروه اجتماعی: همسان سازی حقوق 
بازنشس��تگان از موضوعاتی است که 
پس از گذش��ت س��ال ها، تحقق آن 
همچنان در هاله ای از ابهام قرار دارد.

همسان سازی حقوق بازنشستگان 
از موضوعاتی اس��ت که مدت هاست 
بسیاری از بازنشستگان کشور چشم 
به آن دوخته اند تا شاید با فراهم شدن 
سازوکار اجرایی آن به نتیجه برسد و 

این انتظار منتج به نتیجه شود.
در حالی برخی از بازنشس��تگان 
کشوری به تعیین تکلیف این موضوع 
امید داش��تند که هفته گذش��ته بار 
دیگ��ر، قان��ون فعل��ی تمدید ش��د، 
تمدیدی یک ساله که موید استمرار 
وضعیت پیشین در سال جاری است.

اگر چ��ه برخی از مدیران ارش��د 
کشوری بر لزوم همسان سازی حقوق 
بازنشستگان تاکید داش��ته و دارند، 
اما به نظر می رسد قرار نیست اتفاق 

خاصی در این زمینه رخ دهد.
درخواست ها به در بسته خورد ■

به گزارش باش��گاه خبرنگاران، هفته گذش��ته 
مجلس شورای اسلامی در نشست علنی با پیشنهاد 
حس��ن کام��ران، نماینده مردم اصفه��ان در خانه 
ملت مواجه ش��د که مضمون آن بر افزایش حقوق 
بازنشس��تگان تکیه داشت، پیشنهادی که با تذکر 
احمد توکلی همراه شد و در آن تاکید شد که پیرو 
نامه شورای نگهبان، امکان تغییر قوانین دائمی در 
جریان بررسی لوایح بودجه س��الانه وجود ندارد و 
بر این اساس پیشنهاد مطرح شده تغییر در قوانین 

دائمی کشور است و امکان تحقق آن وجود ندارد.
تذکر احم��د توکلی را رئیس مجلس ش��ورای 
اس��لامی نیز مورد تاکید قرار داد و اینچنین عنوان 
داشت که همسان سازی حقوق بازنشستگان ضروری 
است اما نباید برای تحقق این امر، منابع را دستکاری 
کرد. لاریجانی پیشنهاد کرد، س��ازمان مدیریت و 
برنامه ریزی در برنامه ۵ س��اله شش��م توسعه، این 

مش��کل را ح��ل کند ت��ا این 
دغدغه بازنشستگان رفع شود.

همسان سازی  ■ طرح  آغاز 
در سال 87

حق��وق  همسان س��ازی 
بازنشستگان و مستمری بگیران 
تامین اجتماعی در سال 1387 
و با سفر رئیس جمهور وقت به 

استان مازندران مطرح شد.
ع��ده ای از بازنشس��تگان تامی��ن اجتماعی در 
دیدار با رئیس جمهور نسبت به تفاوت موجود میان 
بازنشستگان کشوری و لشکری اظهار گلایه کردند 
و این گلایه ب��ا واکنش مثبت رئیس جمهور وقت 
همراه شد و وی در پاسخ به این مطالبه به آنها وعده 
داد که موضوع همسان سازی محقق خواهد شد. بر 
این اساس دولت در سال 1388 و در زمان بررسی 
بودجه، با اختصاص 2 هزار و ۵00 میلیارد تومان، 
یکسان سازی حقوق بازنشستگان کشوری و لشکری 

را در دس��تور کار قرار داد و آن 
را به مجلس برد. به این ترتیب 
مقرر شد، منابع مالی این طرح 
از محل فروش سهام شرکت ها 
تامین شود، اما تامین اجتماعی 
در آن سال آنقدر تعلل کرد تا 
اینکه در بودجه سال 8۹، هیچ 
اعتباری به این امر اختصاص 
داده نش��د و از آن زمان در هر 
مقطعی که این موضوع از تامین اجتماعی مطالبه 
شد، اینچنین پاسخ داده شد که منابع کافی برای 

تحقق این امر وجود ندارد.
اعتبار 8  هزار میلیاردی کجا هزینه شد؟ ■

چندی پیش علیرضا محجوب، رئیس فراکسیون 
کارگری مجلس شورای اسلامی در اظهاراتی قابل 
تامل به موضوعی اش��اره کرد که حکایت از برخی 
ابهامات در نحوه هزینه کرد تامین اجتماعی درباره 

موضوع همسان سازی حقوق بازنشستگان داشت.

وی اینچنی��ن عنوان ک��رد که از 
سال 88 تا ۹3 بیش از 8 هزار میلیارد 
تومان برای همسان سازی در اختیار 
تامین اجتماعی قرار گرفته اما نحوه 

هزینه کرد آن نامشخص است.
این نماینده مجل��س افزود: پس 
از بررسی ها مش��خص شد که تمام 
دس��تگاه های ذی ربط، بودجه لازم را 
برای همسان سازی دریافت کرده اند 
اما در فیش حقوقی بازنشستگان دیده 
شده که مبلغ یادشده به عنوان یارانه 

به آنها پرداخت شده است.
همسان س�ازی حقوق در دست  ■

سازمان مدیریت
لازم��ه  نماین��دگان،  از  برخ��ی 
بازنشستگان  همسان س��ازی حقوق 
را در اصلاح قانون خدمات کش��وری 
جست وجو می کنند. محمداسماعیل 
کمیس��یون  نایب رئیس  س��عیدی، 
اجتماعی مجلس ش��ورای اسلامی،  
اجرای��ی نش��دن قان��ون همسان س��ازی حق��وق 
بازنشستگان را به مثابه اجحافی در حق بازنشستگان 
قلمداد کرده اس��ت. وی اینچنین اظهار داشت که 
در اصلاح قانون خدمات کشوری، افزایش حقوق و 
مستمری ها در نظرگرفته می شود. موضوعی که به 
عقیده سعیدی به دلیل تمدید آن در گذشته، امکان 
تجدید این موضوع به صورت دوباره وجود نداش��ته 
و مجلس ب��ا آن مخالفت خواهد کرد. این درحالی 
اس��ت که  هفته گذش��ته، برخلاف این اظهارات، 
دوباره تمدید یک ساله ای برای آن لحاظ شد و تنها 
امید بازنشستگان به سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
کشور معطوف شده است. اینکه آیا همسان سازی 
در این مجموعه کلید می خورد، موضوعی است که 
باید به انتظار نشست تا زمان، پاسخی قطعی برای 
آن ارائه کند. پاسخی که تحقق آن، مطالبه جدی 
بازنشس��تگان کشوری اس��ت و حصول آن خبری 
خوش برای این طیف خواهد بود که بخشی از عمر 

خود را صرف خدمت به کشور کرده اند.

نحوه هزینه کرد اعتبارات 8 هزار میلیاردی بازنشستگان با ابهام روبه رو است

همسان سازی حقوق شاید وقتی دیگر
آوای شهر

در حالی برخی بازنشستگان کشوری 
ب�ه تعیی�ن تکلیف همسان س�ازی 
حقوق بازنشس�تگان امید داشتند 
ک�ه هفته گذش�ته بار دیگ�ر قانون 
فعلی تمدید شد، تمدیدی یک ساله 
که موید استمرار وضعیت پیشین در 

سال جاری است

عضو  کمیسیون قضایی مجلس اعلام کرد

آمار 200 هزار نفری زندانیان کشور
عضو فراکسیون حج و زیارت مجلس:

دستگاه دیپلماسی ویزای حجاج را پیگیری کند
گ�روه اجتماع�ی: نای��ب رئیس 
کمیس��یون قضای��ی و حقوقی 
مجلس با اش��اره ب��ه افزایش جمعی��ت زندانیان 
کش��ور، از همکاری نک��ردن دس��تگاه ها برای به 

لایح��ه  رس��یدن  س��رانجام 
قضازدای��ی با ه��دف کاهش 
عناوین مجرمان��ه انتقاد کرد. 
حمیدرضا طباطبایی نائینی، 
نایب رئیس کمیسیون قضایی 
و حقوقی مجلس با بیان اینکه 

طرح جدی برای حمایت از خان��واده زندانیان در 
کمیس��یون قضایی و حقوقی مطرح نشده است، 
گفت: انجمن حمای��ت از زندانیان با کمیته امداد 
امام خمینی )ره( همکاری بس��یار خوبی دارد اما 
متاس��فانه جمعیت زندانیان در کشور به بیش از 

200 هزار زندانی می رسد که برای حمایت جدی و 
با برنامه نیازمند تشکیل سازمان حمایت از خانواده 
زندانیان هستیم. طباطبایی نائینی با یادآوری اینکه 
دول��ت به تنهایی با منابع اندک توانایی حمایت از 
خانواده زندانی��ان را ندارد، به 
خانه ملت عنوان کرد: کمیته 
امداد و سایر نهادهای حمایتی 
تا حدودی از این افراد حمایت 
می کنند اما باید توجه داشت 
که خانواده های زندانیان بویژه 
خان��واده معدومان و زندانی��ان محکوم به حبس 
بلند مدت در معرض بزرگ ترین آسیب های کشور 
هستند. وی تاکید کرد: قوه قضائیه با همکاری دولت 
باید برای خانواده زندانیان برنامه ریزی های لازم را 

انجام دهد.

گ�روه اجتماعی: اعط��ای ویزا به 
حج��اج ایران��ی از طریق کش��ور 
ثالث غیرقابل قبول و خواس��ته عربس��تان خلاف 
عزت پاس��پورت ایرانی اس��ت و این موضوع باید از 

سوی س��ازمان حج و دستگاه 
دیپلماسی پیگیری شود.

علیرض��ا  حجت الاس��لام 
س��لیمی، عض��و فراکس��یون 
حج و زیارت مجلس ش��ورای 
اسلامی با اش��اره به مذاکرات 

مدیران سازمان حج با طرف  عربستانی برای اعزام 
حجاج ایرانی به س��رزمین وحی گفت: با توجه به 
کارشکنی ها و رفتار غیرمنطقی آل سعود، مدیران 
در مذاکرات بحث امنیت حجاج را در نظر داش��ته 
باش��ند. وی با بیان اینکه مدیران س��ازمان حج در 

مذاکرات خواس��ته های غیرمنطقی عربستانی ها را 
نباید بپذیرند، به تسنیم تصریح کرد: برخی شروط 
عربستانی ها غیرمنطقی اس��ت و با عزت و کرامت 
ایرانی ها سازگاری ندارد. عضو کمیسیون آموزش و 
تحقیق��ات مجلس با تاکید بر 
اینکه بای��د در مذاکرات تدبیر 
و درای��ت بیش��تری به خرج 
داد، افزود: صدور ویزا از سوی 
کشور ثالث برای حجاج ایرانی 
قابل قبول و پذیرفتنی نیست. 
حجت الاسلام سلیمی ادامه داد: اعطای ویزای حج 
از طریق کشور ثالث به حجاج خلاف صحبت های 
مطرح شده درباره بازگرداندن عزت به پاسپورت های 
ایرانی است که باید از سوی سازمان حج و دستگاه 

دیپلماسی این موضوع پیگیری شود.

بهارستانقضایی

یکشنبه 5 اردیبهشت 1395وطن امروز  شماره 1866 

روز  دومی��ن  اجتماع�ی:  گ�روه 
نشست پیشرفت اسلامی- ایرانی 
نقشه راه تمدن نوین اس��لامی، با ارائه بحث های 
نماین��دگان مؤسس��ات فع��ال در ح��وزه الگوی 
اس��لامی- ایرانی پیش��رفت به پایان رس��ید.  به 
گزارش»وطن امروز«، عطاءالله رفیعی آتانی، معاون 
مرکز پژوهش های علوم انس��انی اس��لامی صدرا 
در این نشس��ت به تبیی��ن رویکردهای گوناگون 
ایران��ی از اواخ��ر دوره قاج��ار پرداخ��ت و گفت: 
احساس عقب ماندگی نس��بت به غرب، احساس 
عقب ماندگی و تأخر تاریخی، اصالت و ریشه داری 
تاریخی ایرانیان، آموزه های دینی، رویکرد مثبت به 
تجربه غربی توسعه در ذیل مفهوم ترقی، رویکرد 
مثبت به چارچوب نظری مارکسیس��تی در ذیل 
مفاهیم انقلاب و تکامل، رویکرد ملی با تلاش برای 
بازتولید ایران قبل از اس��لام و رویکرد دینی با 2 

جلوه اساسی، رویکردهای گوناگون ایرانی است.
حجت الاس��لام عبدالحمید واس��طی، مدرس 
ح��وزه و عضو هیات رئیس��ه موسس��ه مطالعات 
راهبردی علوم و معارف اسلامی نیز در این نشست 
عنوان کرد: در نگرش اسلام، آحاد مردم در فرآیند 
تصمیم س��ازی دخالت دارند و هر ک��دام به اندازه 
تشخیص تخصصی که دارند در سطح برتری از این 
هرم قرار می گیرند.  وی در ادامه با اشاره به هویت 
الگوی پیش��رفت، بیان داش��ت: این هویت، کلان 
نظریه ای بوده که اسناد بالادستی را تولید می کند. 
تعریف پیشرفت یعنی فرآیند پاسخ بهینه و پایدار 
به سطوح نیازهای انسان. این سند جهت دهنده به 
الزامات تمدن سازی بر اساس دین است.  همچنین 

وحید یاوری، استاد دانشگاه امام صادق)ع( نیز طی 
سخنانی درباره ملاحظات اساسی و مقدماتی برای 
تدوین مدل بومی پیشرفت، به دوران انحطاط ایران 
در 100 ساله گذشته اشاره و بیان کرد: ما به علت 
افسون ش��دگی در برابر تمدن صنعتی و پیشرفت 
علمی غرب و دنباله روی آنها، یک دوره 100 ساله 
انحطاط را گذراندیم. یاوری تعامل افکار و اندیشه ها 
را لازم��ه ایده پردازی برای دس��تیابی به محصولی 
عملی و منطقی دانس��ت و افزود: صاحبان فکر در 
دانشگاه ها باید روی این مسائل با دقت و پیگیری 
مطالعه و تحقیق کنند و برنامه ریزی، ضروری ترین 
الزام پیش��رفت اس��ت.  در ادامه جلسه سیدمجید 
امامی، اس��تاد دانش��گاه امام صادق)ع( در موضوع 
آسیب ها و نقاط ضعف گفت وگوها و تجارب موجود 
در بحث الگو، برگشت به حوزه نظریه پردازی، فلسفه 
و تولید مبانی اس��لامی، و ارائه نشدن شیوه نامه و 
م��وردکاوی را از جمله این آس��یب ها برش��مرد. 

حجت الاسلام سیدحسین میرمعزی، عضو شورای 
راهبردی الگوی اسلامی- ایرانی پیشرفت نیز طی 
سخنانی با بیان اینکه مرکز الگوی اسلامی- ایرانی 
پیش��رفت، حدود 4 سال است فعالیت خود را آغاز 
کرده، اظهار داشت: نظریه پردازی و تولید فکر، ایجاد 
و توس��عه نخبگانی و تدوین سند الگوی اسلامی- 
ایرانی پیش��رفت از جمله اه��داف اصلی این الگو 
محسوب می شود. حجت الاسلام میرمعزی با بیان 
اینکه مرکز الگوی اسلامی- ایرانی پیشرفت دارای 
یک شورایعالی و معاونت ها و اندیشکده هایی است، 
ادامه داد: تاکنون 11 اندیشکده از 27 اندیشکده ای 
که براس��اس برنامه ریزی و اهداف قرار بود تشکیل 
ش��ود، فعال شده اند. در همین حال پرویز داوودی، 
عضو ش��ورای راهب��ردی الگوی اس��لامی- ایرانی 
پیش��رفت نیز با اش��اره به مجموعه تعاریفی که از 
الگوی اس��لامی- ایرانی پیشرفت وجود دارد، بیان 
داش��ت: این الگو مجموعه ای است به عنوان نقشه 

راه ک��ه باید جامعه را از وضعیت فعلی به وضعیت 
مطل��وب هدایت کند. نگاه م��ا در این زمینه نگاه 
پویاست و نه ایستا، در واقع طراحی وضع مطلوب 
مبتنی بر مبانی و آرمان ها بوده که در وضع مطلوب 
ما اثر می گذارد، بنابراین در این راستا باید اطلاعات 
وضع موجود را به دس��ت آوردی��م، زیرا این وضع 
مطلوب ما یک حالت تکاملی دارد، به همین جهت 
آرمان ها و اهداف ما باید طوری طراحی ش��ود که 
این پویایی و تکامل را داش��ته باش��د. در ادامه این 
نشست حجت الاسلام ثقفی، رئیس بنیاد فرهنگ و 
اندیشه اسلامی با اشاره به شرایط اجتماعی الگوی 
اس��لامی- ایرانی پیشرفت، عنوان کرد: اگر شرایط 
انقلاب را مورد توجه قرار ندهیم بحث علم و الگوی 
پیشرفت نخواهد توانست راهگشا باشد. در ارزیابی 
کلان انقلاب اس��لامی، این حرکت 2 خصوصیت 
بدون توقف و بدون انح��راف دارد، پیرامون دولت 
اس��لامی از سال 70 که مطرح ش��ده تا سال ۹0 
به بیان رهبری ما به دولت اس��لامی نرس��یده ایم، 
مشکل دیگر آنکه این حرکت پرهزینه و همچنین 
آسیب پذیر بوده است. در این مسیر موانعی وجود 
دارد که اگر نبود خیلی زودتر از زمان طی شده به 

تحقق جامعه اسلامی می توانستیم برسیم.
وی ب��ا تاکی��د بر اینک��ه ۵ وظیف��ه در قبال 
اندیش��ه رهبر انقلاب وجود دارد، یادآور شد: فهم 
که همان استنباط و اجتهاد است، تبیین، ترویج، 
ترفیع ش��امل تفکیک میان اندیشه های نظری و 
اندیش��ه های لازم الاتباع  رهبر انقلاب و نوآوری از 
جمله ۵ وظیفه در قبال اندیشه رهبر معظم انقلاب 

به حساب می آید.

دانشگاه

روز دوم نشست پیشرفت اسلامی � ایرانی؛ نقشه راه تمدن نوین اسلامی پایان یافت

معرفی اهداف الگوی اسلامی � ایرانی پیشرفت


